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Protokół Nr XXXV/17 

 sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 20 grudnia 2017 r.  

w godz. 1500 – 1713 

w Urzędzie Gminy w Nowem 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Nowem (sala posiedzeń). 

XXXV sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński, który 

jednocześnie przewodniczył obradom. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński powitał radnych, Pana 

Burmistrza wraz ze współpracownikami, sołtysów, gości oraz Pełnomocnik Burmistrza ds. 

uzależnień Arleta Maliszewska 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 członków Rady (po dłuższej przerwie w 

obradach sesji uczestniczy radny Sławomir Jopek), co stanowi quorum, przy którym Rada 

może podejmować prawomocne decyzje.  

Sekretarzem obrad Przewodniczący wyznaczył radnego Sławomira Jopka. 

Sesję protokołowała Joanna Szaga. 

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu XXXIV sesji Rady 

Miejskiej,  został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni na sesję otrzymali porządek obrad wraz                   

z materiałami.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji: 

    a) powitanie,  

    b) stwierdzenie quorum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Składanie wniosków i interpelacji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

     zbywania, nabywania i wykupu. 

5. Uchwalenie budżetu gminy Nowe na rok 2018: 

    a) przedstawienie projektu uchwały, 

    b) dyskusja, 

    c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe na rok 2018, 

    d) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na lata  

         2018  – 2032, 

    e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok, 

    f) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii  na 2018 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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- przyjęcia protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie sprzedaży mienia gminnego 

w 2017 roku, 

- zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej, 

- zmieniająca budżet Gminy Nowe na 2017 r. 

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowem z działalności w 2017 r. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

   10. Zakończenie sesji. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono żadnych propozycji zmian ani zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady powitał również przybyłą na sesję Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego 

w Nowem Danielę Rycką. 

 

Ad 2 / Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że na stoliku, przy którym obradują 

Przewodniczący Rady, Wiceprzewodnicząca Rady oraz Sekretarz obrad postawiona została 

lampka. Jest ona wigilijnym światełkiem pokoju, które wraz z życzeniami przyniosły dzieci           

z klasy IIIc Szkoły Podstawowej nr 2 w Nowem, aby przyświecało podczas sesji. Jeśli zebrani 

zechcą, możne odpalić światełko i zanieść do swoich domów.  

Ponadto Burmistrz nadmienił, iż na poprzedniej sesji nie zostało odczytane pismo od PKP SA 

Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Gdańsku dotyczące wydzielenia drogi od 

dawnego peronu stacji Twarda Góra (przy tzw. „wyładowani”. Burmistrz ze 

współpracownikami stale to nadzorują, jednak ciężko dojść do porozumienia. Burmistrz 

Nowego wystosował pismo z prośbą o udzielenie odpowiedzi na pytanie, czy istnieje jeszcze 

szansa na wytyczenie tej drogi, a jeżeli tak, to kiedy to nastąpi? PKP SA udzieliło odpowiedzi, 

że wystąpi ponownie do PKP PLK SA Zakładu Linii Kolejowych w Bydgoszczy o uzgodnienie 

podziału działki nr 36 o powierzchni 4920 ha położonej w obrębie Twarda Góra. Po 

otrzymaniu w/wym. opinii wydział powiadomi gminę o możliwości podziału przedmiotowej 

działki, a następnie przekazania praw majątkowych do jej części na rzecz gminy Nowe. Sprawa 

cały czas jest pilotowana, jeśli jakakolwiek informacja się pojawi, zostanie ona przekazana 

radnym.  

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że między sesjami prowadzone były 

następujące działania: 

 

30 listopada 2017 r. – 101. urodziny mieszkanki Tryla (najstarsza mieszkanka gminy Nowe). 

– Spotkanie z mieszkańcami sołectwa Mały Komorsk dot. przebudowy 

drogi powiatowej Nowe – Komorsk – Wielki Lubień. W spotkaniu 

uczestniczyła również radna Danuta Zielińska, radny powiatowy 

Zbigniew Kapusta oraz Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Adam 

Meller. Dyrektor przedstawił obecnie istniejącą sytuację – droga nie 

zostanie przebudowana w 2018 r. z uwagi na brak środków w starostwie 

powiatowym. Priorytetem dla starostwa jest dokończenie rozpoczętych 

już prac remontowych na drogach, jednak nie w naszej gminie. 

Usłyszeliśmy deklarację, że droga ta zostanie przebudowana w takim 

samym standardzie jak droga Nowe – Mątawy, ale w roku 2019.   
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1 grudnia 2017 r. – Ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego pn.:   

„Zmiana sposobu użytkowania pomieszczeń szkolno-warsztatowych na 

mieszkania socjalne w Nowem przy ul. Nowej 11- II postępowanie”. 

 

4 grudnia 2017 r. – Konwent Burmistrzów w Toruniu. Tematyką dotyczyła spraw 

organizacyjnych oraz ordynacja wyborcza, która została uchwalona 

przez Sejm. 

 

5 grudnia 2017 r. – Zebranie z mieszkańcami Milewa oraz Zarządu PUM Nowe dot. 

zawarcia umów wywozu nieczystości płynnych. Przy ostatnim budynku 

w kierunku wiaduktu kolejowego znajdowała się pompownia ze 

zbiornikiem bezodpływowym, która niegdyś pompowała nadmiar 

ścieków podczyszczonych na poletka, wysypiska odpadów 

komunalnych. W związku ze zmianą ustawy zakazano pompowania na 

poletka tzw. osadów. Trzeba je wywozić. Wszyscy byli do tego 

podłączeni. Obecnie wywozi te ścieki PUM, a płacą właściwie tylko 

mieszkańcy bloku po PGR. Spotkanie zorganizowano w Urzędzie Gminy 

na prośbę Prezesa PUM. Mieszkańcy zrozumieli i zawierają umowy.  

 

6 grudnia 2017 r. – Spotkanie dot. zakończenia projektu „Aktywny senior” – warsztaty  

szkolne.  

 

7 grudnia 2017 r. –  Ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego pn.: 

„Rozbudowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości  

Zdrojewo i Gajewo oraz budowa dwóch przydomowych oczyszczalni 

ścieków w miejscowości Górne Morgi”. Przetarg odbędzie się 22 grudnia 

2017 r.  

– Walne zebranie LGD Gminy Powiatu Świeckiego (uczestniczył Z-ca 

Burmistrza Zbigniew Lorkowski). 

 

8 grudnia 2017r. – wpłynęło wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

również wpłynęło do Przewodniczącego Rady  

–  Spotkanie z Konserwatorem Zabytków w Bydgoszczy – sprawdzenie 

kosztorysu podpisanie faktury dot. dotacji na mury miejskie w Nowem. 

– Spotkanie z Wojewodą Kujawsko – Pomorskim Mikołajem 

Bogdanowiczem dot. programu „Mieszkanie +”. Deklaracja o dalszym 

zainteresowaniu została złożona w ubiegłym miesiącu. Prawdopodobnie 

nie było tylu chętnych, ilu początkowo założył Rząd. Minister 

Budownictwa podzielił na województwa. Wojewoda powołał 

czteroosobowy sztab. Jeśli którąś z gmin będzie zainteresowana, składa 

wniosek do wojewody, gdzie zostanie wstępnie obrobiony i następnie 

przekazany Ministerstwu. Złożyliśmy wniosek tydzień później. 

 

9 grudnia 2017 r. – Obchody Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych w Szkole 

Podstawowej nr 2 w Nowem.   

 

11 grudnia 2017 r. – Spotkanie z przedstawicielami Enea Bydgoszcz i Enea Świecie oraz 

przedstawicielem Enea Operator z Poznania, a także przedsiębiorcami z                 

                                 terenu gminy Nowe dot. uzyskania więcej informacji lub deklaracji 

dotyczące szansy i terminu budowy Głównego Punktu Zasilania                       
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w Nowem. W spotkaniu uczestniczył Dyrektor Enea Bydgoszcz Leszek 

Spychalski oraz Dyrektor Enea Świecie Michał Kosmarski oraz Pan 

Marcin Drzycimski z Poznania. 

 

12 grudnia 2017 r. – Uroczyste przekazanie obowiązków dowódcy JW 1109 Grudziądz 

(żołnierze jednostki uczestniczą w obchodach Narodowego Święta 

Niepodległości) - czasowo p.o. dowódcy mjr Wiesław Wychowaniak 

przeszedł w stan spoczynku, a jego obowiązki przejął komandor 

Mariusz Szablewski z Gdyni. 

                                   – Wigilia Państwowej Straży Pożarnej w Świeciu – podsumowanie roku 

2017 w zakresie bezpieczeństwa (uczestniczył Grzegorz Matusiak).  

 

14 grudnia 2017r. –  Odbiór inwestycji pn. „ Przebudowa ul. Zakątek i ul. Spacerowej               

w Nowem”. 

                               – Przekazanie samochodu Opel Mokka dla Komisariatu Policji w Nowem.   

                               – Właściwie od 1 do 20 grudnia odbywały się rozmowy z Urzędem 

Wojewódzkim w Bydgoszczy Wydział Polityki Społecznej Dyr. Dorotą 

Hass dot. budowy domu środowiskowego w Nowem. Dzisiaj odbyła się 

ostatnia rozmowa, podczas której poinformowano, że środki nie zostały 

przesunięte jako niewygasające do końca czerwca 2018 r. – przesunięto 

je do 31 marca 2018 r. W związku z tym zostanie wystosowany wniosek 

o zerwanie umowy. Ponadto poinformowano, że w teraz *następnym 

rozdaniu może* środki mają być o wiele wcześniej. Musimy złożyć nową 

deklarację. Burmistrz nadmienił, że Dyrektor poinformowała, iż jesteśmy 

na I miejscu do pozyskania środków na najbliższy rok. Burmistrz uważa, 

że najpóźniej może to odbyć się w czerwcu. Wówczas zostanie 

ogłoszono przetarg. Jeśli termin wykonania zostanie podany do końca 

przyszłego roku – jesteśmy w stanie to zrobić.  

 

15 grudnia 2017r. – złożenie do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko- 

Pomorskiego w Toruniu wniosku o dofinansowanie zadania 

polegającego na rekonstrukcji III etapu zabytkowych murów miejskich 

w Nowem. 

                                   – Rada Nadzorcza w Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowem. 

Pytania: 

Radny Jarosław Kozłowski – wyraził zadowolenie, że jest postęp jeśli chodzi o zadanie 

„Mieszkanie+”. Radny ma prośbę odnośnie rozmów z PKP – rozwinięcie żądania o wiaty na 

peronie PKP. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – jest to oddzielny wniosek i taki zostanie złożony             

w tym roku lub na początku przyszłego. Jeśli chodzi o „Mieszkanie+”, był to pierwszy krok – 

byliśmy zdecydowani. Wcześniejszy wniosek został odrzucony. Być może dlatego, że teraz 

jest inna jednostka finansująca – wcześniej był BGK, a obecnie jest Krajowy Zasób 

Nieruchomości. Jeśli informacje będą się ukazywać, radni zostaną o tym poinformowani.  

 

Ad 3 /  Składanie wniosków i interpelacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że do momentu 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski i interpelacje na piśmie, wobec czego punkt ten 

staje się bezprzedmiotowy. 
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Ad 4 / Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

             zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

gmina Nowe w roku 2018 zamierza wyemitować obligacje na kwotę 1 600 000 zł. Cele, na 

które planuje się przeznaczyć środki uzyskane z tej emisji to sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu i spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji obligacji oraz 

zaciągniętych kredytów. Cele są zgodne z art. 89 ustawy o finansach publicznych. Planuje się 

wyemitować obligacje w dwóch seriach: A18 w kwocie 800 000 zł oraz B18 w kwocie 

800 000 zł. Liczba 18 stanowi końcówkę roku. Termin wykupu obligacji przypada                       

w następujących terminach: serii A18 w 2027 r., a serii B18 w 2028 r. Maksymalny poziom 

zadłużenia w roku 2018, jaki osiągnie gmina, wyniesie 7 481 600 zł. Przeprowadzona analiza 

WPF wskazuje, że emisja obligacji w żaden sposób nie narusza ustawowych wskaźników 

zadłużenia oraz obsługi długu w całym okresie prognozy, czyli w latach 2018 – 2032. 

Niezależnie od analiz własnych, Burmistrz przed samą emisją obligacji będzie zobowiązany 

do uzyskania opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości wykupu wyemitowanych 

obligacji.  

Pytania: brak.   

 

Opinia Komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska                          

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja zapoznała się z projektem 

uchwały na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 2017 r.  Emisja obligacji w 2018 r. ma na celu 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 848 880 zł i spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji obligacji oraz zaciągniętych kredytów w kwocie 

751 120 zł. Cele, na jakie gmina zamierza wyemitować papiery wartościowe są zgodne                   

z zapisami ustawy o finansach publicznych. Z analizy Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wynika, że emisja obligacji w 2018 r. na kwotę 1 600 000 zł nie narusza ustawowych 

wskaźników zadłużenia oraz obsługi długu. Biorąc powyższe pod uwagę, Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Nowem 

Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 15 radnych . 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

uchwałę XXXV/228/17 z dnia 20 grudnia 2017 roku w sprawie emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Ad 5 / Uchwalenie budżetu gminy Nowe na rok 2018. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że zgodnie z ustawa               

o samorządzie gminnym i ustawą o finansach publicznych do wyłącznej kompetencji Rady 

Miejskiej należy uchwalenie budżetu gminy Nowe. Burmistrz Nowego do 15 listopada musiał 

przygotować projekt budżetu, ponieważ jest jedynym organem uprawnionym do przedłożenia 

projektu. Burmistrz Nowego przekazał projekt budżetu 15 listopada 2017 r. na ręce 

Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej, w związku z czym 
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ustawowe terminy zostały zachowane. Regionalna Izba Obrachunkowa również wykonała 

czynności przewidziane prawem dla procedury uchwalenia budżetu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował porządek tego punktu obrad: 

    a) przedstawienie projektu uchwały, 

    b) dyskusja, 

    c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe na rok 2018, 

    d) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na lata  

         2018  – 2032, 

    e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok, 

    f) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii  na 2018 rok. 

Inne propozycje: brak.  

    

a) przedstawienie projektu uchwały 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe na rok 2018 wraz z naniesioną 

autopoprawką, którą radni otrzymali z materiałami na sesję (została przedstawiona na 

wszystkich posiedzeniach Komisji stałych Rady Miejskiej), przedstawił Skarbnik Gminy 

Jerzy Wotkowski, posługując się prezentacją, której wydruk stanowi załącznik do protokołu.   

Ponadto Skarbnik Gminy nadmienił, że: 

- w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej nie ma żadnych uwag ani zastrzeżeń, 

- w autopoprawce mowa o dochodach z budżetu państwa z zakresu zdań zleconych dotyczą 

niektórych opłat, które wnoszą mieszkańcy, i nie jest to element budżetu naszej gminy, tylko 

części normatywnej uchwały; prognozę wielkości tych dochodów otrzymaliśmy od 

Wojewody; wg najnowszych ustaleń powinno być to elementem uchwały budżetowej, 

- przez rozchody rozumie się spłaty rocznych rat zadłużenia, 

- subwencja oświatowa może ulec zmianie w ciągu roku, jest to uzależnione od rzeczywistej 

liczby uczniów, jaka będzie uczęszczać do naszych szkół, 

- podatek od nieruchomości na 2018 r. planuje się niewiele większy od ubiegłego roku, 

ponieważ jeden z większych przedsiębiorców skorygował swoją deklarację z okresu 5 lat                    

i z tego tytułu ”stracimy” ponad 250 000 zł, 

- podatek od czynności cywilnoprawnych jest trudny do zaplanowania, do planu wylicza się 

średnią wykonania z 4-5 poprzednich lat, 

- kwota przeznaczona na Gminny Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                   

i Program Przeciwdziałania Narkomanii równa się kwocie uzyskanej za opłaty na zezwolenie 

na sprzedaż napojów alkoholowych, 

- system gospodarki odpadami powinien się samofinansować – wydatki powinny być równe 

lub bardzo zbliżone do uzyskanych dochodów, 

- do wydatków statutowych można zaliczyć m.in. utrzymanie obiektów, oświetlenie ulic, 

utrzymanie dróg,  

- dotacja podmiotowa dla Szkoły Podstawowej w Rychławie – dotyczy szkoły podstawowej, 

oddziału przedszkolnego oraz tzw.: ”wczesnego wspomagania”, 

- nakłady na przebudowę ulicy Dębowej i Akacjowej dotyczą prac projektowych, 

- zadanie pn. „Zagospodarowanie plant zamkowych” było w planie inwestycji na rok 2017, 

jednak nie zostało zrealizowane, na 2018 r. planuje się wykonać je przy współudziale 

Lokalnej Grupy Działania (wprost przeniesienie z budżetu roku 2017), 

- zadanie pn. „Adaptacja parteru Zamku” zostanie wykonane przy udziale środków z Lokalnej 

Grupy Działania, 
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- zakup gruntów z reguły dotyczy sytuacji, w których nasi mieszkańcy stwierdzają, że nas pas 

drogowy zajmuje fragment ich działki; co roku jest kilka takich przypadków i należy wykupić 

kilka metrów gruntu; 

- zadanie „Infostrada Kujaw i Pomorza” jest kontynuacją z lat poprzednich, głównie dotyczy 

oprogramowania komputerowego, jest to projekt na poziomie województwa, w znacznej 

części dotowany, 

- zadanie pn „Środowiskowy Dom Samopomocy – kwota ujęta w budżecie stanowi cześć, 

która gmina zobowiązana jest wykonać jako wkład własny (jeśli otrzymamy dotację, cześć 

rzeczywista zostanie nią pokryta), w zakresie własnym jest droga, budowa placu, 

- kwota 10 000 zł dotycząca III etapu murów obronnych przeznaczona jest jedynie na prace 

projektowe (jeśli otrzymamy dotację, również z wolnych środków przeznaczymy środki na 

ten cel), 

- rezerwa inwestycyjna pozwala na swobodne uzupełnienie środków w sytuacjach gdy 

przetargi różnią się od kosztorysów, 

- dotacja na przedszkola znacznie spadła w porównaniu do roku ubiegłego, ponieważ 

wówczas dotowane były jeszcze dzieci 6 – letnie, 

- rezerwa celowa z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe tworzona jest na minimalnym 

poziomie, jaki wynika z algorytmu, 

- konkursy dotyczące współpracy z organizacjami pozarządowymi zostaną ogłoszone                   

w na początku roku 2018, wówczas nastąpi rzeczywista alokacja środków w odpowiedniej 

klasyfikacji budżetowej, 

- wysokość funduszu sołeckiego wynika z algorytmu uregulowanego przepisami. 

 

W trakcie wystąpienia Skarbnika Gminy obrady sesji opuścił radny Zbigniew Sikora (wyjście 

godz. 1545, powrót godz. 1546). 

 

Pytania: 

Radna Lidia Sosnowska – zapytała, czy Burmistrz Nowego ma na uwadze w przyszłości 

remont ul. Zielonej oraz przejście pomiędzy ul. Zieloną a Myśliwską? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – zwrócił uwagę, że mówimy                              

o przedstawionym projekcie budżetu na przyszły rok.  

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – poinformował, że odpowie na końcu sesji. 

 

    b) dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński otworzył dyskusję 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było. 

 

Opinie Komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska                    

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja Polityki Gospodarczej, Finansów, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa omówiła projekt uchwały budżetowej na 2018 r. na 

posiedzeniach w dniach 21 listopada i 5 grudnia bieżącego roku. 

Po zapoznaniu się z projektem i po uwzględnieniu wniesionych przez Burmistrza 

autopoprawek, Komisja pozytywnie opiniuje budżet Gminy Nowe na 2018 rok. 

Projekt uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami został opracowany w oparciu o regulacje 

zawarte w ustawie o finansach publicznych. Uchwała składa się z budżetu i załączników, 

które regulują zakres rzeczowy zadań finansowych planowanych do realizacji w 2018 r. 

Po stronie planu, dochody zostały przyjęte w pełnej szczegółowości, zostały uwzględnione: 

- dochody własne, w tym wpływy z podatków i opłat, 
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- dotacje celowe, pochodzące z budżetu państwa oraz od innych jednostek samorządu 

terytorialnego w ramach porozumień, 

- wpływy z subwencji oraz udziały w podatkach dochodowych od osób fizycznych                         

i prawnych. 

Dochody majątkowe Gminy pochodzą ze sprzedaży majątku własnego i dotacji z źródeł 

zewnętrznych, w tym środków z budżetu Unii Europejskiej. 

Ogółem zaplanowano dochody w kwocie 40 000 000 zł. 

W planie wydatków, wydatki zostały ujęte w pełnej szczegółowości. W zaplanowanych 

wydatkach na kwotę 40 848 880 zł, wydatki bieżące stanowią 87 % wydatków ogółem, 

natomiast wydatki majątkowe stanowią 13 % wydatków ogółem. 

W projekcie budżetu spełniony został ustawowy wymóg, zgodnie z którym Rada Miejska nie 

może uchwalić budżetu, w którym planowane wydatki bieżące są wyższe niż planowane 

dochody bieżące. Planowana nadwyżka operacyjna, stanowiąca różnicę między planowanymi 

dochodami i wydatkami osiąga kwotę +1 334 043,60 zł. 

Wynik budżetu zamyka się deficytem w wysokości -848 880 zł. Źródłem pokrycia deficytu 

będą środki pozyskane z tytułu emisji obligacji komunalnych. 

W uchwale budżetowej, Gmina wykazała kwoty planowanych rozchodów i przychodów. 

Rozchody w 2018 r. wyniosą 751 120 zł, są to środki przeznaczone na spłatę rocznej rat                 

z tytułu zadłużenia, tzn. spłatę kredytu i wykupu obligacji. 

Przychody w postaci emisji obligacji komunalnych, zaplanowano w wysokości 1 600 000 zł. 

Środki te zostaną przeznaczone na pokrycie deficytu budżetu oraz na spłatę rocznej raty 

zadłużenia. 

Zawarte w projekcie uchwały upoważnienia dla Burmistrza są zgodne z obowiązującymi              

w tym zakresie przepisami. 

 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Mirosław Brzóska 

poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu na wspólnym posiedzeniu Komisji 

stałych Rady Miejskiej w Nowem w dniu 21 listopada 2017 r. oraz na swym posiedzeniu              

w dniu 7 grudnia 2017 r. dokładnie zapoznała się z projektem budżetu Gminy Nowe na rok 

2018 oraz wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Pana Skarbnika Gminy. 

Dochody budżetowe gminy oraz wydatki zostały określone zgodnie z obowiązującą 

klasyfikacją budżetową, w pełniej szczegółowości klasyfikacyjnej obejmującej działy, 

rozdziały, paragrafy, z podziałem na dochody majątkowe i bieżące. 

Projekt budżetu został również pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. 

Członkowie Komisji stwierdzają, że przedstawiony projekt budżetu jest realny i opiniują go 

pozytywnie. Równocześnie zwracamy uwagę na konieczność realizacji remontu Sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 2 w Nowem, co wynika z zaleceń SANEPIDu, a nie 

zostało ujęte w budżecie na rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji Opieki Społecznej i Zdrowia Sławomir Grzemski 

poinformował, że Komisja Opieki Społecznej i Zdrowia zapoznała się z projektem budżetu 

Gminy Nowe na rok 2018 oraz wysłuchała złożonych wyjaśnień przez Pana Skarbnika 

Gminy. Dochody budżetowe Gminy zostały określone zgodnie z obowiązującą klasyfikacją 

budżetową w pełnej szczegółowości klasyfikacyjnej obejmującej działy, rozdziały, paragrafy 

z podziałem na dochody bieżące i majątkowe. Wydatki  również zostały przedstawione                   

w pełnej szczegółowości z podziałem na bieżące i majątkowe. Projekt budżetu zakłada 

deficyt, który ma zostać pokryty przychodami pochodzącymi z emisji papierów 

wartościowych (obligacji). Środki finansowe z emisji obligacji zostaną przeznaczone w roku 

2018 na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów, zobowiązań oraz na pokrycie deficytu. 
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Struktura emisji papierów wartościowych została dopasowana do możliwości finansowych 

Gminy, w szczególności do struktury posiadanego już długu i jest dla gminy bezpieczna.  

 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, od 2014 roku miernikiem poziomu zadłużenia 

Gminy są indywidualne obliczane wskaźniki obsługi zadłużenia. O zdolności Gminy do 

obsługi zadłużenia decyduje przede wszystkim nadwyżka operacyjna (różnica między 

dochodami a wydatkami bieżącymi). Z wieloletniej prognozy finansowej wynika że Gmina 

spełnia kryteria o których mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych. 

Projekt uchwały budżetowej określa również wielkość wydatków w ramach wyodrębnionego 

funduszu sołeckiego. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań określono w programie 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2018. Określono również 

wydatki związane z przeciwdziałaniem narkomani. Środki przedstawione w budżecie 

zabezpieczają całkowicie zadania własne i zlecone dla działalności Miejsko - Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Zgodnie ze złożonym wnioskiem przez członków komisji               

w budżecie zabezpieczono środki w wysokości 10 000 zł na dalsze prowadzenie profilaktyki            

z zakresu chorób układu krążenia. Projekt uchwały zawiera również realizację inwestycji               

z udziałem środków unijnych. Komisja stwierdza, iż przedstawiony przez Pana Burmistrza 

projekt budżetu jest bezpieczny. W związku z tym Komisja pozytywnie opiniuje projekt 

budżetu. 

Głosów indywidualnych ze strony radnych nie było, w związku z czym Przewodniczący Rady 

Miejskiej zamknął dyskusję.  

 

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe na rok 2017 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe na rok 2018 odczytała Z-ca 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 15 radnych. 

Za podjęciem Uchwały głosowało 15 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/229/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Nowe na rok 2018. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński pogratulował zatwierdzenia budżetu na 

2018 r., życząc powodzenia w realizacji, aby udało się wykonać więcej poza tym, co 

zaplanowano w budżecie. Przewodniczący życzył sił i wytrwałości Burmistrzowi oraz jego 

zespołowi.  

 

    d) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na 

lata 2018  – 2032 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2032 przedstawił Skarbnik Gminy 

Jerzy Wotkowski, posługując się prezentacją, której wydruk stanowi załącznik do protokołu 

(w tym samej prezentacji ujęto projekt budżetu gminy Nowe na rok 2018 oraz projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na lata 2018  – 2032. 

Ponadto Skarbnik nadmienił, że: 

- okres Wieloletniej Prognozy Finansowej jest tak długi, ponieważ w 2032 zostanie spłacony 

kredyt zaciągnięty na budowę bloku w Milewie. 

Pytania: brak. 

Opinie Komisji: 
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Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska                    

i  Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja omówiła projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na posiedzeniu w dniach 21 listopada i 5 grudnia bieżącego roku. 

Komisja pozytywnie opiniuje Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 2018-

2032. WPF jest dokumentem wieloaspektowym, skupiającym bardzo wiele zagadnień 

charakteryzujących gospodarkę finansową gminy. Bardzo istotnym jej elementem jest 

prognoza długu i charakterystyka jego spłaty, tzn. kwota długu, wskaźniki zadłużenia, sposób 

spłaty zadłużenia. Z WPF wynika, ze gmina w całym okresie prognozy spełnia kryteria 

określone w art. 243 ustawy o finansach publicznych i jest zdolna do obsługi swoich 

zobowiązań dłużnych. Komisja pozytywnie opiniuje Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy 

na lata 2018-2032. 

 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Mirosław Brzóska 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Opieki Społecznej i Zdrowia Sławomir Grzemski 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na lata 2018  – 

2032 odczytała Z-ca Przewodniczącego Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 15 radnych. 

Za podjęciem Uchwały głosowało 15 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/230/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowe na lata 2018  – 2032. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach sesji, trwającą od godz. 1622 do 

godz. 1635. W trakcie przerwy obrady sesji opuściła radny Grzegorz Derengowski. Od tej 

pory w obradach sesji uczestniczyło 14 radnych.  

 

d) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok 

Projekt uchwały przedstawiła Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień Arleta 

Maliszewska, która poinformowała,  że zgodnie z  ustawą z dnia 26 października 1982 r. 

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi gmina jest zobowiązana do 

podjęcia działań zmierzających do ograniczenia spożycia napojów alkoholowych oraz zmiany 

struktury ich spożycia, inicjowania i wspierania przedsięwzięć mających na celu 

propagowanie trzeźwości we wszystkich dziedzinach życia, przeciwdziałania i usuwanie 

następstw nadużycia alkoholu. Realizacji tych zadań służy Gminny Program Profilaktyki                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Gminy Program na rok 2018 jest kontynuacją 

działań podejmowanych w roku bieżącym. Program będzie realizowany poprzez zadania 

ustawowe: 

 1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu  

1. Prowadzenie oraz finansowanie działalności Punktu Konsultacyjnego dla osób 

uzależnionych. 
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2. Prowadzenie systematycznej i kompleksowej działalności w celu kierowania na 

leczenie odwykowe i motywowanie do podjęcia dobrowolnego leczenia. 

3. Współpraca z zakładami opieki zdrowotnej w zakresie terapii i rehabilitacji osób 

uzależnionych, współuzależnionych oraz młodzieży i dzieci z rodzin alkoholowych. 

Na zadanie planuje się przeznaczyć w 2018 r. 28 000 zł 

2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie. 

1. Stała współpraca przedstawicieli policji, ośrodka pomocy społecznej, placówek 

oświatowych i służby zdrowia w zakresie działań związanych z przemocą w rodzinie, głównie 

w ramach procedury „Niebieskiej Karty” i pracy Zespołu Interdyscyplinarnego. 

2. Finansowanie bieżącej działalności świetlicy środowiskowej. 

3. Prowadzenie oraz finansowanie działalności Punktu Konsultacyjnego dla osób   

współuzależnionych. 

Na zadanie planuje się przeznaczyć w 2018 r. 118 000 zł.  

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, 

w szczególności dla dzieci i młodzieży. 

1. Organizowanie i finansowanie dla uczniów wszystkich szkół i przedszkoli z terenu 

gminy Nowe warsztatów, szkoleń, spektakli profilaktycznych, koncertów i programów 

słowno-muzycznych. Współfinansowanie lokalnego programu profilaktycznego, 

realizowanego wspólnie z Komendą Powiatową w Świeciu „Stop uzależnieniom-bezpieczni 

w domu, szkole i na drodze”,  skierowanego do uczniów szkół oraz programu realizowanego 

przez Komendę Powiatową w Świeciu, w ramach akcji profilaktycznej „Bezpieczna Droga do 

Szkoły”. 

2. Dożywianie dzieci i młodzieży ze świetlicy środowiskowej. 

3. Promowanie trzeźwego i zdrowego stylu życia, głównie poprzez uczestnictwo 

w zajęciach sportowych i edukacyjno-profilaktycznych dla dzieci i młodzieży. 

4. Budowanie lokalnej koalicji na rzecz profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych w ramach współpracy między instytucjami, organizacjami pozarządowymi 

i samopomocowymi, zajmującymi się profilaktyką problemów alkoholowych i pomaganiem 

osobom uzależnionym i współuzależnionym od alkoholu. 

Na zadanie planuje się przeznaczyć w 2018 r. 40 000 zł.  

 4. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służącej    

rozwiązywaniu problemów alkoholowych.  

Na zadanie planuje się przeznaczyć w 2018 r. 3 000 zł. 

1. Wspieranie działalności Klubu AA „Odnowa”, poprzez bezpłatne udostępnianie lokalu 

w świetlicy środowiskowej na spotkania grup i zapewnienia wsparcia ze strony terapeuty. 

2. Zakup i dystrybucja materiałów informacyjno-edukacyjnych związanych z profilaktyką 

problemów alkoholowych dla szkół, placówek służby zdrowia, policji, ośrodka pomocy 

społecznej. 
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5. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych 

w art. 131 (zakaz reklamy napojów alkoholowych) i 15 ustawy (zakaz podawania                   

i sprzedaży napojów alkoholowych) oraz występowanie przed sądem w charakterze 

oskarżyciela publicznego osobom małoletnim i nietrzeźwym. 

1. Kontrolowanie punktów sprzedaży i podawania napojów alkoholowych  

2. Prowadzenie kampanii informacyjnej i edukacyjnej dla sprzedawców napojów 

alkoholowych. 

3. Podejmowanie interwencji w związku z naruszaniem przepisów określonych w art. 131                

i art. 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Realizację Programu powierza się Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Pełnomocnikowi Burmistrza ds. realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Na realizację Programu łącznie 

planuje się przeznaczyć 200 000 zł. 

Pytania: brak.  

 

Opinię w sprawie projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Opieki 

Społecznej i Zdrowia Sławomir Grzemski, który poinformował, że Komisja zapoznała się        

z Programem i stwierdziła, że założenia Programu są zgodne z założeniami ustawy                          

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Członkowie Komisji nie 

wnieśli żadnych uwag do Programu i pozytywnie zaopiniowali Program.  

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok odczytała Z-ca Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 14 radnych (nieobecny: radny Grzegorz 

Derengowski). 

Za podjęciem Uchwały głosowało 14 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/231/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok. 

 

    f) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii  na 2018 rok 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień Arleta 

Maliszewska, która poinformowała, że gmina z mocy ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.                     

o przeciwdziałaniu narkomanii odpowiedzialna jest za rozwiązywanie problemów narkomanii 

w społeczeństwie lokalnym. W tym celu zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy Burmistrz opracowuje 

projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. Uchwalany jest on przez radę 

gminy. Program na rok 2018, podobnie jak poprzedni, jest kontynuacją działań realizowanych 

w roku 2017.  

Program będzie realizowany przez następujące działania: 

1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem. 

1. Prowadzenie Punktu Konsultacyjnego dla osób uzależnionych. 
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2. Prowadzenie systematycznej działalności w celu kierowania na leczenie, motywowanie 

do podjęcia dobrowolnego leczenia osób uzależnionych. 

2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej. 

1. Wspieranie pracy Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego. 

2. Prowadzenie Punktu Konsultacyjnego dla osób współuzależnionych. 

3. Współpraca gminy z przedstawicielami szkół i innych instytucji w zakresie 

prowadzenia skutecznej polityki informacyjnej w dziedzinie rozwiązywania problemów 

uzależnień narkotykowych. 

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz 

szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży. 

1. Organizowanie i współfinansowanie dla uczniów szkół warsztatów szkoleniowych 

z zakresu profilaktyki uzależnień, organizacja spektakli profilaktycznych. 

2. Organizowanie szkoleń dla osób zajmujących się zawodowo pomocą osobom 

uzależnionym. 

3. Zakup i rozprowadzanie materiałów informacyjno – edukacyjnych. 

4. Wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, 

służących rozwiązywaniu problemów narkomanii. 

1. Zakup i dystrybucja materiałów informacyjno-edukacyjnych związanych z profilaktyką 

problemu narkomanii dla szkół, placówek służby zdrowia, świetlicy środowiskowej, policji, 

ośrodka pomocy społecznej. 

 W 2018 r. na realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii przeznacza się 

kwotę 10.000zł. 

Pytania: brak. 

 

Opinię w sprawie projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Opieki 

Społecznej i Zdrowia Sławomir Grzemski, który poinformował, że członkowie Komisji 

zapoznali się z przedstawionym Programem Przeciwdziałania Narkomanii. Komisja uważa, 

że założenia są zgodne z ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii. Są to zadania własne gminy. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i pozytywnie opiniują projekt uchwały.  

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2018 rok odczytała Z-ca Przewodniczącego Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 14 radnych (nieobecny: radny Grzegorz 

Derengowski). 

Za podjęciem Uchwały głosowało 14 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/232/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok. 

 

O godz. 1646 obrady sesji opuściła Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień Arleta 

Maliszewska.  
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Ad 6 / Podjęcie uchwał. 

 

1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej 

w zakresie sprzedaży mienia gminnego w 2017 roku. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech Kościński, 

który poinformował, że Komisja Rewizyjna zgodnie z planem pracy przeprowadziła                 

w pięcioosobowym składzie w dniu 28 listopada 2017 r. kontrolę w zakresie sprzedaży 

mienia gminnego w 2017 roku. Komisja poddała kontroli: 

- sprzedaż lokalu na Os. 700 – lecia 1A/1, 

- sprzedaż prawa własności nieruchomości gruntowych nr 365/133 i 365/20; 365/19; 365/11           

i 365/22; 365/21 położonych w Nowem przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe. 

Kontrolę rozpoczęto i zakończono w dniu 28 listopada 2017 r. 

Komisja po zapoznaniu się z otrzymanymi materiałami nie stwierdziła nieprawidłowości 

i uchybień. W temacie kontroli komisja nie przedstawiła wystąpienia pokontrolnego.  

Przewodniczący Komisji nadmienił, że radni otrzymali protokół kontroli wraz z materiałami 

na sesję. Kolejno zapytał, czy istnieje potrzeba odczytania protokołu? 

Radni stwierdzili, że nie ma potrzeby odczytywania protokołu kontroli. 

Pytania: brak.  

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie 

sprzedaży mienia gminnego w 2017 roku odczytała Z-ca Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 14 radnych (nieobecny: radny Grzegorz 

Derengowski). 

Za podjęciem Uchwały głosowało 14 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/233/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie przyjęcia protokołu 

kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie sprzedaży mienia gminnego w 2017 roku. 

 

2. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński poinformował, że zgodnie                

z ustawą o samorządzie gminnym oraz zapisami Statutu Gminy Nowe, plan pracy Komisji 

Rewizyjnej powinien zostać przyjęty do 31 grudnia, czyli w ostatnim miesiącu 

poprzedzającym nowy rok kalendarzowy a tym samym nowy rok pracy Komisji Rewizyjnej.  

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Wojciecha Kościńskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech Kościński poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2017 r. wypracowała plan pracy, który kolejno odczytał (plan 

pracy Komisji stanowi załącznik do projektu uchwały).  

Pytania, propozycje rozszerzenia planu: brak. 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej odczytała Z-ca 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 
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Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 14 radnych (nieobecny: radny Grzegorz 

Derengowski). 

Za podjęciem Uchwały głosowało 14 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/234/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej.  

 

3. Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2017. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

zmiana w budżecie wprowadzona niniejszą uchwałą spowodowana jest zmianą wysokości 

planowanych wydatków (dotyczy to przesunięć): 

1. W dziale Oświata i wychowanie – zmniejszenie planu wydatków w kilku paragrafach 

na łączną kwotę 5 980 zł. Środki te zostaną przeznaczona na zadanie inwestycyjne pn. 

„Zakup kserokopiarki dla celów szkolnych i dydaktycznych”. Stara kserokopiarka                

z 2008 r. jest już wyeksploatowana. Koszt wymiany części wraz z modułem 

drukującym wyniósłby ok. 2500 – 3000 zł. 

2. W załączniku „Plan wydatków na inwestycje i zakupy inwestycyjne na rok 2017” 

oprócz wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego, dokonano przesunięcia 

środków finansowych między istniejącymi już zadaniami inwestycyjnymi na kwotę 

5000 zł.  

Pytania: brak. 

 

Opinię w sprawie projektu uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Polityki 

Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Danuta Zielińska, która 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej budżet 

Gminy Nowe na rok 2017.  

 

Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2017 odczytała Z-ca 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 14 radnych (nieobecny: radny Grzegorz 

Derengowski). 

Za podjęciem Uchwały głosowało 14 radnych, brak głosów przeciwnych i brak głosów 

wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/235/17 z dnia 20 grudnia 2017 r. zmieniającej budżet Gminy Nowe 

na rok 2017. 

 

Ad  7 / Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowem z działalności w 2017 r.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech Kościński poinformował, że  Komisja              

w roku 2017 pracowała w składzie: przewodniczący - Wojciech Kościński, zastępca 

przewodniczącego - Zbigniew Sikora oraz członkowie: Danuta Zielińska, Lidia Sosnowska, 

Sławomir Jopek i Jarosław Kozłowski. Komisja Rewizyjna w roku 2017 przeprowadziła 

kontrolę z zakresu:        
stosowania ustawy o zamówieniach publicznych i wykorzystywania środków otrzymanych na 

realizację zadań zleconych i powierzonych oraz wykonywanie wydatków i nakładów 

inwestycyjnych dotyczących: 
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- rekonstrukcji murów obronnych I etap, 

- przebudowy drogi gminnej 030311C w obrębie Gajewo Zabudowania - Osiny II etap, 

- dostawy i montażu klimatyzatorów w budynku UG w Nowem, a także z zakresu realizacji 

dochodów i wydatków budżetowych, w porównaniu z planowanymi z wyjaśnieniem 

odchyleń, dotyczących: 

- dotacji celowej na wspieranie rodziny zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i pieczy 

zastępczej, 

- dotacji celowej na wypłatę świadczeń wychowawczych, 

- dotacji celowej na pomoc materialną uczniów. 

Komisja, po zbadaniu przedłożonych dokumentów oraz sprawozdań, nie stwierdziła uchybień 

w zakresie ustawy o zamówieniach publicznych i nie stwierdziła naruszenia Dyscypliny 

Finansów Publicznych. Komisja rozpatrzyła pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu 

za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia Gminy Nowe, nie wnosząc uwag ani 

zastrzeżeń do sprawozdania. Komisja, wnioskując o udzielenie absolutorium, wzięła pod 

uwagę wyłącznie sprawy związane z realizacją budżetu, w stosunku do budżetu 

zatwierdzonego przez Radę Miejską, z uwzględnieniem zmian dokonanych w budżecie przez 

Radę i Burmistrza w toku jego wykonywania, jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Nowego za 2016 rok.  

Komisja przeprowadziła również kontrole: dotyczące sprzedaży lokali komunalnych            

i działek budowlanych na terenie gminy w 2016 roku z analizą porównawczą do lat 2014, 

2015 oraz z zakresu sprzedaży mienia gminnego w 2017 roku. Komisja nie wniosła żadnych 

uwag. Członkowie Komisji dokonali również analizy wykonania budżetu gminy Nowe za            

I półrocze 2017 roku. Ponadto w toku prac w 2017 roku Komisja rozpatrzyła 1 skargę na 

działalność Burmistrza, którą uznała za bezzasadną.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował członkom Komisji za pracę w 2017 r., 

Burmistrzowi i jego pracownikom za współpracę i pomoc w pracach Komisji.  

 

Ad 8 / Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że podczas sesji nie złożono interpelacji. 

Podczas poprzedniej sesji radny Henryk Czapliński złożył interpelację, którą dla 

przypomnienia odczytał Przewodniczący Rady : 

„1) Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Nowem, górna stawka wywozu 1 m3 nieczystości  

ciekłych nie przekracza 20 zł. Według załączonej faktury VAT w punkcie 1 stawka za  

1 m3 wynosi 75 zł. Co jest powodem różnicy? 

2) W jaki sposób odprowadzany jest osad z zawartością tłuszczów i olejów, skoro Gminna 

Oczyszczalnia Ścieków jest nieprzystosowana do utylizacji tego typu nieczystości? 

3) W jaki sposób wyliczone zostało rozbicie na poszczególne nieczystości, skoro usługa  

została przeprowadzona jednego dnia, jednym wywozem? 

4) Dlaczego na fakturze widnieją dwie różne daty wykonania?” 

 

Odpowiedź na piśmie radny otrzymał w terminie. Obowiązkiem jest zapoznanie radnych                

z odpowiedzią. Burmistrz Nowego przekazał odpowiedź Przedsiębiorstwa Usług Miejskich: 

„Zarząd Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w odpowiedzi na pismo informuje: 

1. Przedsiębiorstwo Usług Miejskich świadczy usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych z nieczystości płynnych na podstawie zawartych umów cywilnych 

lub indywidualnych zleceń. Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Nowem górna 

stawka wywozu 1m3 nieczystości płynnych ze zbiorników bezodpływowych od 

właścicieli nieruchomości nie przekracza 20,00 zł i wynosi zgodnie z obowiązującym 

cennikiem 18,00 zł netto/ 1m3. Opłata w wysokości 75,00 zł netto/1m3 to cena za 
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usługę opróżnienia zbiorników bezodpływowych z olejów i tłuszczów w postaci osadu 

także zawarta w cenniku. 

2. Procesy zachodzące w zbiorniku bezodpływowym służącym do gromadzenia 

nieczystości płynnych (ścieków bytowych), odprowadzanych z nieruchomości, 

powodują osadzanie różnego rodzaju osadów, najczęściej w dolnej części zbiornika. 

Dlatego, nie ma podstaw do postępowania z tego rodzaju osadami w odmienny sposób 

jak w przypadku nieczystości płynnych (ścieków bytowych). 

3. Podczas realizacji usługi, po usunięciu nieczystości płynnych ze zbiornika 

bezodpływowego okazało się, że połowę zawartości zbiornika stanowią osady. 

Zleceniodawca został poinformowany o tym fakcie i zlecił ich usunięcie.  

4. Na fakturze nastąpiła pomyłka pisarska. Data wykonania usług to dzień 29.08.2017 r. 

Dnia 30.08.2017 r została wystawiona faktura VAT.”  

 

Radny Henryk Czapliński – składał tę interpelację. Będąc Prezesem Zarządu 

Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w Nowem, wstydziłby się odpisać w taki sposób na 

interpelację. Radny stwierdził, że punkt drugi odpowiedzi na interpelację zaprzecza punktowi 

pierwszemu. Wynika z tego, że gdy ścieki długo stoją, wolno je wywieźć, co kosztuje 75 zł. 

Radny uważa, że pomylić może się dziecko, a nie osoba wystawiająca fakturę VAT. Kolejno 

radny chciałby odpowiedzieć Panu Sekretarzowi, który podczas przedstawiania interpelacji 

przypomniał o jakimś cenniku. Radny jest członkiem Komisji Polityki Gospodarczej, 

Finansów, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Radny proponuje przeczytać wszystkie 

protokoły posiedzeń Komisji – nigdy nie mówiło się o cenniku. Zawsze podana była tylko 

cena – 20 zł, o którą i tak się kłócono, ponieważ wydawało się, że jest to bardzo wysoka cena. 

Radny Czapliński zwrócił uwagę, że na naszym terenie istnieją jeszcze dwaj operatorzy, 

którzy wywożą nieczystości – w Komorsku i Kopytkowie. Radny zastanawia się, czy jego 

szambo różni się od tego, którego właścicielką jest 80-letnia sąsiadka. Czy przyjechał ktoś                

i stwierdził, że za 4m3 płaci po 75 zł, a za kolejne 4m3 po 18 zł? Radny zmierzyłby to. 

Wywóz nieczystości u operatorów z Kopytkowa i z Komorska kosztuje 12-14 zł/m3 bez 

względu na rodzaj ścieków, ponieważ są to ścieki komunalne.  

 

Ad 9/  Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Sławomir Jopek – w imieniu mieszkańców ulic Nowej i Łąkowej skierował w stronę 

Pana Burmistrza podziękowania za szybką interwencję i przywrócenie oświetlenia na ul. 

Łąkowej. Było to bardzo potrzebne. Wszystko działa i funkcjonuje.  

Kolejno radny podziękował członkom Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, w szczególności  

Z-cy Przewodniczącego Komisji Mirosławowi Brzósce za sprawne prowadzenie obrad pod 

jego nieobecność.  

 

W związku z brakiem innych wniosków Przewodniczący Rady poinformował o sprawach 

bieżących: 

1. Wpłynęło pismo Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Znajduje się ono do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej. Pismo dotyczy Centralnego Rejestru Form Ochrony 

Przyrody. Problemem jest fakt, że nie zawsze zgłaszane dane są precyzyjne (dotyczy 

to również map, wyznaczania granic działek itd.). Następstwem może być zaskarżenie 

decyzji administracyjnych związanych z wydawaniem pozwoleń na budowę czy 

zadania inwestycyjne.  

2. Radni wcześniej otrzymali pisma posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Pawła 

Skuteckiego, dotyczące możliwości uczestnictwa radnych w dyskusji nad procesem 

legislacyjnym związanym z Kodeksem wyborczym. Proces legislacyjny zakończył się. 

Zmian będziemy doświadczać od najbliższych tygodni.   
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3. Minister Infrastruktury i Budownictwa przesłał pismo dotyczące programu 

„Mieszkanie plus”. Wszyscy radni otrzymali ulotki. Treść pisma oraz szczegółowe 

informacje również znajdują się do wglądu w biurze Rady Miejskiej. Zgodnie                      

z informacją Burmistrza Nowego, nasz akces został złożony. 

4. Wpływały wnioski o udostępnienie informacji publicznej, które były na bieżąco 

realizowane. 

5. Wpłynęło wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. 

W okresie wakacyjnym miała miejsce planowa kontrola, odbywająca się co 4 lata               

w każdej jednostce samorządu terytorialnego. Wystąpienie zawiera opis 

stwierdzonych nieprawidłowości oraz wskazanie pewnych zaleceń. Pismo również 

znajduje się do wglądu w biurze Rady Miejskiej. Przewodniczący Rady odniósł się 

jedynie do zaleceń pokontrolnych, które są kwestiami technicznymi, proceduralnymi. 

Kontrolowanym należałoby zawsze życzyć tylko takich ustaleń. Nie stwierdzono 

żadnych przypadków naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Nie zarzucono 

również niegospodarności ani innych cech, które są brane pod uwagę przy 

jakiejkolwiek ocenie merytorycznej i ekonomicznej działań organu wykonawczego, 

jakim jest Burmistrz. Zalecenia dotyczą:  

a) przestrzegania instrukcji kancelaryjnej poprzez umieszczanie na wpływającej 

do Urzędu Gminy korespondencji w formie papierowej pieczęci określającej 

datę wpływu i nr – dotyczy pewnych sprawozdań finansowych; 

b)  właściwego dokumentowania wyników przeprowadzonej na koniec roku 

obrotowej inwentaryzacji; 

c) zasad i sposobu przeprowadzania inwentaryzacji, zgodnie z przyjętą instrukcją; 

d) rzetelnego sporządzania sprawozdań budżetowych Rb 27-S z wykonania planu 

dochodów budżetowych jednostek samorządu terytorialnego; 

e) zaprzestania obciążania nabywców nieruchomości gminnych kosztami 

przygotowania tych nieruchomości do sprzedaży zgodnie z obecnie 

obowiązującymi przepisami. 

Zalecenia pokontrolne zostały przekazane na ręce Burmistrza Nowego, który ma 

30 dni na odpowiedź, w jakiej formie i w jakim zakresie zalecenia te zostaną 

wdrożone.    

6. Na ręce Pana Burmistrza i do Rady Miejskiej wpłynęło pismo Przedsiębiorstwa Usług 

Miejskich - Zarząd Przedsiębiorstwa Usług Miejskich działając na podstawie 

przepisów o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków oraz niektórych innych ustaw informuje, że obecnie 

obowiązująca taryfa za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków 

przyjęta 22 lutego 2017 r. na okres od 1 kwietnia 2017 r. do 31 marca 2018 r. 

pozostaje w mocy do 9 czerwca 2018 r. Informacja zostanie zamieszczona                        

w Biuletynie Informacji Publicznej.  

7. Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił harmonogram dyżurów na styczeń 2018 

r.  

8. Radni otrzymali materiały na kolejną sesję, która odbędzie się 8 stycznia 2018 r.                

o godz. 1500. Sesja dotyczyć będzie głównie ogłoszenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Gminnej Przychodni w Nowem, przyjęcia planów pracy Komisji na rok 

2018 oraz sprawozdań za rok 2017. 

9. W związku z okresem przedświątecznym otrzymaliśmy różne życzenia, a także stroik 

od Szkoły Podstawowej w Rychławie. Życzenia wpłynęły również od Marszałka 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pana Piotra Całbeckiego i Pana Ryszarda 

Bobera – Przewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego; od 

dyrekcji i grona pedagogicznego Szkoły Podstawowej w Trylu, Ochotniczej Straży 
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Pożarnej z Prezesem na czele, Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej, Zarządu                     

i pracowników Przedsiębiorstwa Usług Miejskich, Prezydenta Grudziądza Roberta 

Malinowskiego oraz od Zarządu i członków Oddziału Związku Nauczycielstwa 

Polskiego.  

 

Ad 10 / Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich tematów Przewodniczący Rady zamknął  XXXV sesję  Rady 

Miejskiej w Nowem o godz. 1713 i złożył życzenia świąteczne oraz noworoczne.  

 

 

Protokołowała: 

Joanna Szaga 

 

 

 


